
Zápis a usnesení ze zasedání AS FSV UK
Datum: 11. 4. 2023 od 15:00
Místo: Hollar, místnost č. 212

Přítomni:

Za pedagogickou komoru: Mgr. Magdalena Mouralová, Ph.D.; Mgr. Magda Pečená, Ph.D.; PhDr.

Pavel Szobi, Ph.D.; prof. MgA. Martin Štoll, Ph.D.; Mgr. Veronika Macková, Ph.D.; Mgr. Jakub

Stauber, Ph.D (online bez hlasovacího práva), Ing. Bc. Petra Koudelková, Ph.D. (online bez

hlasovacího práva), Dr. rer. pol. Michal Parízek, M.Sc., Ph.D.,

Za studentskou komoru: Mgr. Barbora Součková, Mgr. Barbora Procházková, Mgr. Michael Drašar,

Gabriela Bošňáková, Bc. Kristýna Sluková (on-line bez hlasovacího práva), Bc. Tomáš Košek, Bc.

Michaela Němcová, Jan Volenec, Tomáš Popov

Omluveni: PhDr. Jaromír Soukup, Ph.D., Mgr. Eliška Ullrichová, Ph.D., Bc. Magdalena Hynčíková

Hosté: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D.; Ing. Ondřej Blažek; RNDr. Michal Červinka, Ph.D.; PhDr.

Malvína Krausz Hladká, Ph.D.; PhDr. David Emler, Ph.D., Mgr. Tomáš Gec, Mgr. Lucie Poslušná

(online), Ing. Pavel Kot (online)

1. Předávání ocenění Zlatý kurz za výuku v ZS 2022/2023

Magda Pečená přivítala všechny přítomné senátory a senátorky a zároveň hosty. Uvedla, že prvním

bodem programu bude předávání ocenění Zlatý kurz za výuku v zimním semestru akademického

roku 2022/2023. Toto ocenění se uděluje pravidelně a vychází ze studentských hodnocení výuky.

Slova se následně ujali děkan FSV UK Tomáš Karásek a proděkanka pro studijní záležitosti Malvína

Krausz Hladká. Ta ocenila, že při každém předávání Zlatého kurzu jsou k vidění mezi oceněnými

nové tváře.

2. Schválení návrhu programu a zápisu ze zasedání AS FSV UK dne 14.
března 2023

Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená následně představila program dnešního zasedání a zeptala

se, zda jsou nějaké doplňující návrhy do programu. Žádné nebyly. Následně Magda Pečená vyzvala k

hlasování o následujícím znění programu.



Návrh programu

1. Předání ocenění Zlatý kurz za výuku v ZS 2022/2023

2. Schválení návrhu programu a zápisu z řádného zasedání AS FSV UK 14. března 2023

3. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

4. Informace z vedení FSV UK

5. Akreditace pro navazující magisterské studijní programy - Journalism, Media and

Globalisation; Migration Studies a New Societies; Veřejná a sociální politika.

6. Různé

Usnesení č. 1: AS FSV UK schvaluje program zasedání 11. dubna 2023

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Bošňáková, Macková,

Mouralová, Volenec, Parízek, Sluková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

Zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 14. března 2023 byl rozeslán k připomínkám, jež byly následně

zapracovány.

Usnesení č. 2: AS FSV UK schvaluje zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 14. března 2023

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Bošňáková, Macková,

Koudelková, Mouralová, Volenec, Parízek, Sluková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

3. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

Předsednictvo se sešlo 3. dubna on-line. Vše je zaneseno v zápise. Magda Pečená uvedla, že se

podařilo po dohodě s tajemníkem Ondřejem Blažkem navýšit rozpočet tzv. Studentských peněz.

Došlo také k drobnému navýšení rozpočtu AS FSV UK z důvodu zvýšených provozních výdajů. Část



předsednictva se zúčastnila slavnostního zasedání akademické obce, ve slovech paní rektorky

Mileny Králíčkové i prorektora Jana Kuklíka zazněla pochvalná slova na adresu FSV UK, především v

souvislosti s jejím hospodařením. Děkan FSV UK Tomáš Karásek řekl, že je potřeba být v souvislosti

s ekonomikou obezřetný, nicméně situaci na FSV UK označil za pozitivní.

Jan Volenec zmínil, že studentská komora zaslala zástupcům v AS UK dotaz, proč o studentskou

podporu UK (“Studentské peníze UK”) lze žádat pouze prostřednictvím právnických osob. Tento dotaz

zodpověděl zástupce UK Pointu Tomáš Konečný, který problematiku vysvětlil

Sociální komise

Sociální komise se sešla v minulém týdnu on-line. Tradičně přivítala studentské ombudsmanky a

ombudsmana. Řeší se spíše drobnosti. Zůstává v řešení případ, o kterém se hovořilo na minulém

plénu AS FSV UK, jednoho ze studentů doktorského studia. Studentští ombudsmani se setkali s

ombudsmankou UK, probírali řešení různých případů, zástupci FSV UK hodnotili setkání pozitivně.

Komise stanovila fixní termíny zasedání pro zbytek letního semestru. Zabývala se i problematikou

absence v přednáškách, na které budou nadále spolupracovat se StK AS FSV UK. Zároveň také

otevřeli téma přítomnosti pedagogického dozoru na seznamovacích kurzech. V řešení jsou také

dokumenty, které se týkají studentských ombudsmanů, například v souvislosti s termíny voleb.

Přišel Tomáš Popov (15:28)

Magda Pečená se zeptala děkana FSV UK, zda je již naplánováno setkání s ombudsmankou UK, a

připomněla, že by se schůzky zúčastnil i zástupce AS FSV UK.

Magdalena Mouralová se následně vrátila k tématu seznamovacích akcí s tím, že ji zarazilo použití

slova “dozor” u informace o tom, že by na seznamovacích kurzech museli povinně být pedagogové.

Snažila by se používání tohoto slova vyhnout. Host Michal Červinka uvedl, že na IES FSV UK je

běžnou praxí, že jsou na kurzu přítomni pedagogové a používá se v této souvislosti označení “dozor”.

Přišel Martin Štoll (15:35)

Magda Pečená uvedla, že není možné, aby pedagog dokázal kontrolovat 120 lidí 24 hodin denně a

už vůbec ne, aby nesl odpovědnost. Proto je označení “dozor” skutečně zavádějící.



Studijní komise

Magda Pečená poděkovala Martinovi Štollovi za organizaci Kulatého stolu k umělé inteligenci ve

výuce, který se konal online 4. dubna.

Martin Štoll uvedl, že hlavním tématem StK AS FSV UK byly akreditace, které jsou předloženy plénu

na dnešní zasedání. Dalším tématem byl podnět senátorky Elišky Ullrichové k promocím

mezinárodních studentů, aby byly v pondělí nebo v pátek. Vedení FSV UK přislíbilo, že k tomu bude

přihlížet, ale finální slovo je vždy na rektorátu. Michal Červinka na StK AS FSV UK vznesl téma

hodnocení výuky. Podrobnosti jsou v zápise na webu AS FSV UK.

Ekonomická komise

Pavel Szobi uvedl, že se EK AS FSV UK se sešla minulý týden. Došlo k předání předběžných odhadů

rozpočtu na příští rok. Detailní informace jsou v zápise na webu AS FSV UK.

Legislativní komise

Jakub Stauber uvedl, že se komise sešla již i s novým členem Petrem Soukupem. Více informací je k

dispozici na webu AS FSV UK.

Komise pro rozvoj

Michal Parízek informoval, že komise se sešla minulý týden. Jednala o potenciálních aktivitách

spojených s areálem v Jinonicích. Proběhla schůzka se zástupci studentských spolků. Proběhne větší

akce v týdnu od 24. dubna, případně v týdnu následujícím právě se studenty “jinonických” institutů,

ale i ostatních součástí FSV UK. Komise oslovila i cizojazyčný spolek FSV UK Circle. Bylo by dobré

vytvořit koordinaci v podobě např. kalendáře, aby spolky, fakulta, instituty a i senát věděly, kdo chystá

jakou akci.

Děkan Tomáš Karásek uvedl, že bude rád, když se senát (respektive komise pro rozvoj) bude

angažovat v procesu sběru podnětů v souvislosti se stěhováním do Jinonic.

Zprávy z AS UK

Jan Křovák poukázal na nesoulad termínů zasedání AS FSV UK a AS UK. Informace, které předává

plénu tzv. malého senátu z univerzitní úrovně jsou totiž často již zastaralé včetně například pozvánek



na různé akce. Jan Křovák přislíbil, že bude vždy po zasedání AS UK posílat plénu fakultního senátu

a děkanovi FSV UK Tomáši Karáskovi stručný zápis s nejdůležitějšími body, které se na velkém

senátu probraly.

Dále Jan Křovák informoval například o organizačních změnách na rektorátu (včetně změny v kolegiu

rektorky) a také o tom, že ombudsmanka UK Kateřina Šámalová již velkému senátu nastínila, jak

funguje její práce s tím, že se stále ještě ladí, některé věci nelze dle jejích slov řešit tak rychle, jak by

si představovala.

4. Informace z vedení FSV UK

Děkan FSV UK Tomáš Karásek ocenil, že se výuka na FSV UK se přesunula zpět do Jinonic.

Nezaznamenal zatím žádné stížnosti. Požádal nicméně o trpělivost i proto, že například část

technologií ještě nelze využívat. Příkladem je serverovna, která bude spuštěna až v létě. Stavba byla

převzata se souborem vad a nedodělků. Poděkoval všem, kteří se na projektu podíleli.

Počet přihlášek ke studiu mírně stoupl napříč obory, statistika se vyvíjí pro FSV UK pozitivně.

Součástí úprav rozpočtových principů bude rozdělování prostředků na vzdělávací činnost z pevného

fixu na “plovoucí fix”. Financování se bude odvíjet od počtu studentů v určitém období. Pro fakultu jde

o dobrou zprávu, protože počty studentů u nás postupně stoupají. Probíhá hodnocení Národního

akreditačního úřadu studijních programů.

Dále děkan FSV UK zhodnotil výsledky své pracovní cesty na Tchaj-wan, kde jednal s akademickými

partnery. Podařilo se mimo jiné dokončit jednání o mezifakultních dohodách. Obecně uvedl, že

možnosti spolupráce jsou široce otevřené a bylo by dobré je využít. V rámci 4EU+ byly vyhlášeny dvě

nové výzvy.

Byly předány Ceny Bedřicha Hrozného, oceněni byli i zástupci i FSV UK (doc. Michal Bauer a doc.

Julie Chytilová). Výsledky soutěže GA UK - každý třetí projekt byl úspěšný. Výrazná obměna nastala

v projektovém oddělení děkanátu, vedoucí se stala pí. Bodláková.

Rozbíhá se činnost pracovní skupiny zaměřené na wellbeing. Probíhá také série workshopů ke vnitřní

komunikaci. Proděkanka Tereza Klabíková Rábová provádí analýzu toho, jak (ne)funguje vnitřní

komunikace FSV UK. Pak dojde ke změnám např. v rámci interpersonální komunikace, ale i

nastavením dalších komunikačních kanálů (např. intranet). Je také zajištěno školení na MS Teams

(dva termíny v květnu)..



Rozpočtová situace FSV UK vypadá podle děkana dobře, detailní informace přinese vedení FSV UK

později.

Michal Červinka poděkoval děkanovi Tomáši Karáskovi za to, že vyrazil s delegací na Tchaj-wan a

doplnil dotaz, zda lze očekávat účast děkana v dalších delegacích v jiných zemích. Tomáš Karásek

uvedl, že cesta na Tchaj-wan byla z politických důvodů nestandardní, jinak ale podobné delegace

probíhají pravidelně.

Odešla Veronika Macková (16:25)

5. Akreditace pro navazující magisterské studijní programy - Journalism,
Media and Globalisation; Migration Studies a New Societies; Veřejná a
sociální politika.

Slova se ujal proděkan Petr Bednařík. Jedná se o tři akreditace. První z nich Journalism, Media and

Globalization byla schválena v roce 2019 na pět let. Ve srovnání s akreditací stávají nepřichází

předkládaná akreditace s výraznými změnami, ukázalo se totiž, že původní akreditace funguje. Bude

se hledět na vývojové trendy žurnalistiky z posledních let. Jinak ale personální obsazení atp. zůstává

neměnné.

Předseda StK AS FSV UK Martin Štoll uvedl, že komise projednala vše i s garanty a garantkami

jednotlivých oborů. Došlo k vyjasnění drobných nejasností. Doporučuje plénu schválit usnesení.

Usnesení č. 3: Akademický senát FSV UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu na opětovné
udělení akreditace navazujícímu magisterskému studijnímu programu Journalism, Media
and Globalisation.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Hynčíková, Procházková, Bošňáková,

Mouralová, Štoll, Volenec, Parízek, Sluková, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato.

Petr Bednařík uvedl, že jde Migration Studies and New Societies zcela novou akreditaci. Vzniká v

rámci aliance 4EU+. Proces vzniku programu mezi zahraničními univerzitami (Itálie a Polsko) je z

řady důvodů složitý, musí se například počítat s tamními vysokoškolskými zákony a akreditačními



úřady. Noví studenti by měli začít studovat od AR 2024/2025. StK AS FSV UK doporučuje přijmout

kladné stanovisko.

Usnesení č. 4: Akademický senát FSV UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu na udělení

akreditace navazujícímu magisterskému studijnímu programu Migration Studies and New

Societies.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Bošňáková, Mouralová, Štoll,

Volenec, Parízek, Sluková, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato.

Petr Bednařík řekl, že se jedná o opět zcela jiný typ akreditace. Kolegové z ISS FSV UK připravili

rozšíření již existujícího programu o distanční formu studia. Jde o formu, kde je velmi malý počet

kontaktní výuky a naopak velké množství samostatného studia a práce. FSV UK má podle proděkana

Bednaříka dostatečné zkušenosti. Proběhnou dvě kontaktní setkání během semestru a následně

budou mít studenti a studentky zadanou práci. Závěr studia se nicméně podobá prezenčnímu studiu.

Michal Červinka se zeptal, zda má v současné době smysl otevírat podobný obor, když existují

platformy jako ChatGPT, které mohou řadu zadání samostatných prací vyřešit. Magdalena Mouralová

uvedla, že když se akreditace připravovala, tak např. o ChatGPT ještě nebyly informace. Zadání

úkolů bude nad rámec toho, co podobné nástroje zvládnou.

Michal Parízek se zeptal, zda má fakulta koncepci distančního vzdělávání, jeho budoucnosti a cílů, ke

kterým má distanční forma studia vést. Martin Štoll z pozice garanta distančních Mediálních studií

uvedl, že pandemie koronaviru způsobila podle něj určitý pokles zájmu o distanční studium, protože

se studenti chtěli setkávat. Ale prezenční a distanční forma studia jsou podle Martina Štolla zaměřeny

na zcela jiné cílové publikum uchazečů. Petr Bednařík uvedl, že instituty, které mají i distanční formu,

jsou instituty, které dříve měly kombinovanou formu studia. Distanční studium je podle něj možností

pro lidi, kteří si po letech chtějí doplnit navazující magisterské studium, ačkoliv již pracují.

Jan Volenec se zeptal na personální náročnost distanční formy studia. Magdalena Mouralová uvedla,

že velkou výhodou je flexibilita. Podle Petra Bednaříka velmi záleží, jak si to které pracoviště

zorganizuje, například rozdělením povinných, povinně-volitelných a volitelných předmětů.



Usnesení č. 5: Akademický senát FSV UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu na rozšíření
akreditace navazujícího magisterského studijního programu Veřejná a sociální politika o
distanční formu studia.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Bošňáková, Mouralová, Štoll,

Volenec, Parízek, Sluková, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato.

6. Různé
Host Michal Červinka se zeptal v jaké fázi je kauza SBP, s.r.o. Děkan Tomáš Karásek poděkoval

tajemníkovi Ondřeji Blažkovi za zpracování podkladů. Probíhá vyhodnocení toho, k čemu došlo, co z

toho může fakulta vyvodit. Vedení FSV UK musí toto přepracovat do výstupu, o kterém ještě bude

informovat.

Usnesení č. 6: Akademický senát FSV UK vyzývá děkana FSV UK Tomáše Karáska, aby zpracoval a
představil aktuální informace ke stavu kauzy SBP, s.r.o.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Bošňáková, Mouralová, Štoll,

Volenec, Parízek, Sluková, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Martin Štoll a Magdalena Mouralová informovali o tom, že přišel podnět ombudsmanky IMS FSV UK.

Týká se počtu pokusů při průběžných testech (midtermy). Proděkanka pro studijní záležitosti Malvína

Krausz Hladká uvedla, že o podnětu ví.

Jan Volenec požádal, aby se zasedání AS FSV UK konalo někdy také v Jinonicích. Plénum se shodlo

na tom, že by se tam senát mohl sejít v červnu. Magda Pečená se obrátí na Moniku Mandovou s

žádostí o rezervaci vhodné místnosti.

Mgr. Magda Pečená, Ph.D.
předsedkyně AS FSV UK

Zapsal: Mgr. Jan Křovák, tajemník AS FSV UK


